
 

 

Referat Generalforsamling Dansk Tourette forening  

Dalum Landbrugsskole, Odense 26.03.2022 

1. Valg af dirigent.  

Frank Minck valgt som dirigent 

Konstaterede at indkaldelse til generalforsamling kom ud rettidigt på hjemmesiden 
og må konstatere, at vi ikke er herre over PostNord, den skriftlige indkaldelse nåede 
ikke alle til tiden, men blev suppleret af nyhedsbrev on line rettidigt. 

2. Valg af referent og stemmetællere.  

Lene Bagger påtager sig at referere. 

3. Formandens beretning: 

      Se medlemsbladet 

Nævnte bl. a.  
• glæden ved at have unge mennesker til at aktivere børnene ved 

familiearrangementer 
• at vi afholder familiearrangementer skiftevis i Kalundborg og Fredericia. 
• at Magnus fra bestyrelsen har sørget for, at foreningens fine folder er kommet 

ud til 300 speciallægehuse i landet – og især til Bispebjerg/Tourette klinikken 

Det daglige arbejde som formand: Mange telefonsamtaler, skolebesøg, 
elever/studerende spørger ind til Tourette i forhold til projekter, samarbejde med 
Tourette klinikker, kontaktes af journalister, der vil skrive eller lave TV om Tourette 
(ikke altid lige sagligt), møde med forfatteren til ”Hr. Tourette” – en kommende 
børnebog om Tourette/at leve med Tourette 

Spørgsmål fra medlem: Når lægen henviser til fagpersoner, er det så dig, som 
formand, man henvender sig til? ”Ja”, ”og – kan formanden ikke svare henvises til 
relevante personer – man kan med fordel maile formanden forud omkring 
problemstillingen og så tage telefonsamtalen efterfølgende”   

4. Forelæggelse af regnskab.  

Regnskabet blev gennemgået og godkendt 

Regnskabet skal være skrevet under af alle fra bestyrelsen – har ikke kunnet få 
underskrift fra fratrådte Mia Årup. Generalforsamlingen blev bedt om at 
bemyndigede den nye bestyrelse til at underskrive regnskabet for 2021 



Ovenstående bemyndigelse blev givet. 

5. Budget (herunder fastlæggelse af kontingent for 2023).  

Budget gennemgået, tallene fra regnskab 2021 fraviger det endelige regnskab med 
mindre beløb. Kassereren forklarede, at budget er lagt ud fra udkast til regnskab, 
hvorefter revisor ændrede i beløb, (som kasserer ikke modtog) derfor denne 
afvigelse. 
Der er afsat beløb til afholdelse af forældrekursus – en aktivitet, der ikke er aktiv i 
øjeblikket, men foreningen efterlyser tovholdere på, at få aktiviteten til at genopstå. 
 
Foreningen budgetterer med et mindre underskud. 
 
Budget godkendt 

Fastlæggelse af kontingent: Uændret 250 kr. blev vedtaget 

6. Indkomne forslag - Bestyrelsen foreslår nogle mindre ændringer af  
vedtægterne: 

1. CVR-nummer skal med i vedtægter 
2. § 3.7 - Skrevet om, så den er forståelig: Bestyrelsen kan ekskludere et medlem, 

der mod…. 
3. § 4.3 – redaktionel formulering i forhold til mail 
4. § 4.9 – offentliggørelse af referat på hjemmesiden 
5. § 5.5 – valg af formand 
6. § 5.6 – ingen tildeling af fuldmagt – kræver en helt anden form for bankkonti 

og der skal indberettes til bank, hver gang der skiftes bestyrelsesmedlem – 
samt hvem foreningen tegnes af. 

7. § 5.9 – rettet i stiv formulering 
8. § 7.6 – opløsningsparagraffen – skal tilføjes, ”besluttes af 

generalforsamlingen efter indstilling fra den afgående bestyrelse”  

            Generalforsamlingen godkendte vedtægtsændringerne 

7. Ordinært valg af 3 bestyrelsesmedlemmer  

Bestyrelsen foreslår: 

Tom W. Hansen – ny 

Karina – ønsker genvalg 

Magnus – ønsker genvalg 

Karen Marie Abildskov (for 1 år) – træder i stedet for Mia 

Alle blev valgt. 

8. Valg af 2 suppleanter, der gerne må deltage aktivt i bestyrelsesarbejdet:  

Jytte Almstrup Christensen 

Helle Asaa 



9. Valg af foreningsrevisor.  

Bestyrelsen foreslår Frank Mink - vedtaget 

10. Valg af ekstern revisor  

Foreningen genvælger Beierholm 

11. Eventuelt.  

Heidi refererer fra sin deltagelse hos ”Sjældne diagnoser” kort om bisidderordningen 
hos Sjældne diagnoser, havde foldere med om ordningen på generalforsamlingen 
Sjældne diagnoser efterlyser frivillige til denne ordning, de opretter kurser for 
bisiddere. 

Helle – opfordrer til at minde om betaling af kontingent, måske via Facebook siden – 
muligheden for at melde sig til betalingsservice er stadig åben, kontakt formanden. 

Helle nævner, at deltagelse i lokale familiedage har været en succes og nævner 
mulighed for, at de lokale grupper måske kunne få lidt idé- hjælp og tilskud til at 
kunne etablere familiedage under lokalgrupperne. Kunne vi formulere lidt på vores 
hjemmeside omkring det? 

Dirigenten takker for en god generalforsamling og afslutter 

 

Referent: Lene Bagger 

Dirigent: Frank Mink 

 


